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Slovo starosty

Vážení spoluobčané. My členové nového zastupitelstva 
máme za sebou zbytek roku 2022, kdy proběhly volby 
do obecního zastupitelstva a proběhla tak obměna téměř  
celého zastupitelstva obce Věteřov. Máme před sebou 
jak dokončení již rozjednaných akcí, tak i řešení nových  
témat.
Zde bych rád poděkoval za práci bývalému zastupitelstvu 
v čele s paní starostkou, kdy se po celé čtyři roky zvelebo-
vala naše krásná vesnička a pracovalo se pro její rozvoj.
Novým a staronovým zastupitelům se nedá upřít chuť do 
práce, každopádně laťka činnosti zastupitelstva je vysoko 
a rozhodně je na co navazovat.
Práci zastupitelstva vnímáme jako práci týmovou, při 
které (pevně věřím) budeme pracovat i my ku prospěchu 
naší obce.
Povedlo se dokončit opravu střechy hasičské zbrojnice. 
Obec při celkové výši 1 249 798 Kč vč. DPH pou-
žila krajskou dotaci ve výši 500 000 Kč.
Tato akce by byla jen obtížně realizova-
telná bez získání uvedené dotace. Zde 
je třeba poděkovat paní starostce za 
práci spojenou se získáním těchto 
finančních prostředků z rozpoč-
tu Jihomoravského kraje.
Rekonstrukce střechy však bo-
hužel odhalila i další závažné 
nedostatky budovy, které bylo 
třeba urychleně řešit. Jednalo 
se o fixaci a znovuosazení sirény, 
demolici nestabilní střední štítové 
stěny, statické zajištění „hluchých“ 
prostor mezi hasičkou a domem čp. 
28 železobetonovým věncem. Tyto nut-
né stavební práce v hodnotě 224 836 Kč vč. 
DPH, které se nedaly předpokládat, byly hrazeny 
z rozpočtu obce. Jejich provedení bylo konzultováno  
a doporučeno technickým dozorem obce, p. Lubomírem 
Daníčkem.
Na místě je třeba též poděkovat místním hasičům za ope-
rativní a příkladný přístup spojený s rekonstrukcí - vykli-
zení objektu a pomocné práce po demolici střední štítové 
stěny.
Další slibně se rozjíždějící akce bohužel byla zastupitel-
stvem zastavena. Jedná se o rekonstrukci sítě veřejného 
osvětlení. Tuto plánovanou investici ve výši 2 055 513,39 Kč  
vč. DPH obci pomohla připravit brněnská firma Alterna-
tive Energy systems. Součástí jejich činnosti bylo i získá-
ní dotace z ministerstva průmyslu a obchodu, (program 
Komponenta). Výše dotace vygenerovaná z úspory elek-
trické energie u nově osazených svítidel měla být 346 350 Kč.
Bohužel, při podrobné kontrole navrženého rozpočtu 
jsme zjistili značně nadhodnocené ceny jednotlivých  

svítidel a dalších komponent oproti reálným cenám.  
V případě LED svítidel šlo až o 50%.
Spolu s místostarostou Petrem Moudrým jsme zjistili, že 
obec je schopna navrhované práce dle nově zpracované 
projektové dokumentace realizovat za podstatně nižší 
cenu.
Z tohoto důvodu jsme se po schválení zastupitelstvem 
rozhodli nepokračovat v další spolupráci s firmou Alter-
native energy systems.
Uznaná dotace, kterou jsme přesto chtěli využít, zcela 
ztratila smysl v momentě, kdy společnost E.GD zahájila 
přípravné práce ve věci uložení kabeláže NN okolo hřiště  
do země. Tento krok spojený s vybudováním 16 nových 
světelných bodů na nových sloupech a s tím spojená  
likvidace starých sloupů by výrazně zkomplikovala udr-
žitelnost celé dotace.

Rekonstrukci VO bychom rádi uskutečnili, 
ale pouze tehdy, bude-li tento krok pro 

obec výhodný. Již teď je jasná realiza-
ce nového osvětlení kolem hřiště: 

zmiňovaných 16 nových svě-
tel nasvítí i obecní parkoviště  
a malou část kostkové komu-
nikace před školou. Tuto část 
výměny VO bychom rádi 
realizovali spolu s E.GD for-
mou přípolože při ukládání 
NN rozvodů do země.

V současnosti si necháváme  
nacenit rekonstrukci VO  

v rámci připraveného projektu 
od Alternative Energy systems + 

pokládku E.GD + VO a rozhlas ko-
lem hřiště.

Chystaná rekonstrukce VO a případně zemní 
práce spojené s možným uložením NN kabeláže do země 
souvisí s asi nejdůležitější záležitostí obce Věteřov - rea-
lizací napojení na ČOV Ždánice či vlastní ČOV Věteřov.
Již bývalé zastupitelstvo v čele s paní starostkou proved-
lo první kroky: padlo rozhodnutí na napojení na ČOV 
Ždánice a bylo započato jednání s vlastníky pozemků 
ohledně věcných břemen týkajících se trubního vedení 
do Ždánic.
Celkem bylo nutno se domluvit s vlastníky asi 240 pozem-
ků a získat jejich souhlas. V současnosti zbývá získat 
souhlas 53 vlastníků a zároveň rozjíždíme jednání s nejas-
nými vlastníky (dědická řízení, neznámí majitelé atp.).  
Je ovšem otázkou, jak moc a jak rychle budeme úspěšní.
Technicky je napojení na ČOV Ždánice jednoduše pro-
veditelné, ovšem získání nutných souhlasů ohledně ve-
dení potrubí od jednotlivých vlastníků se ukazuje býti 
tvrdým oříškem.
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Do hry tak možná vstoupí realizace vlastní malé ČOV.  
Ta by byla vystavěna na místě uvažovaného vtokového 
objektu na ČOV Ždánice. Finančně se jedná o zhruba 
stejně drahé realizace v řádu 70 až 80 milionů Kč.
Obě možnosti mají své klady a zápory. Faktem je, že ať už 
bychom se napojovali  na ČOV Ždánice nebo realizovali 
vlastní čističku, tato záležitost se již nedá odkládat a pro 
zastupitelstvo se stává prioritním úkolem.
Výstavbou na farmě, potažmo v celé obci, se stavebníci  
a majitelé rekonstruovaných nemovitostí dostávají do si-
tuace, kdy je rekonstrukce nebo stavba přímo podmíněna 
napojením na ČOV. Přístup ze strany státu je čím dál více 
nekompromisní. Samotný smysl čištění odpadních vod 
pokládám za naprosto přirozený a u nás chybějící prvek.
Na řešení a rozhodování je toho tedy celkem dost. Sa-
mozřejmě k realizaci uvedených děl potřebujeme sehnat 
finance a to nemalé, ve větší míře z dotací, ale také lze 
čerpat z vlastních zdrojů.

Činností obce je i organizace a podpora kulturních a spo-
lečenských událostí. Zaběhlé a tradiční akce zajišťujeme 
ve spolupráci s kulturním výborem a spolky.
V roce 2023 bude prestižní událostí účast na Slováckém 
roku v Kyjově, kterou obec ve spolupráci s kulturním vý-
borem zaštiťuje a tak je nejvyšší čas nažehlit kroje a na-
leštit boty.
Tyto náročné kroky čekají nejen zastupitelstvo, ale přede-
vším obec jako celek. My jako tým zastupitelů se snaží-
me tyto závažné kroky diskutovat s Vámi občany tak, aby 
byly pro obec maximálně efektivní a přínosné. Snažíme se 
skutečně pracovat jako tým. Výsledky práce zastupitelstva  
a jednotlivých výborů jsou vizitkou celé naší krásné obce.

David Zálešák, starosta
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Obecní dění



5

Obec Věteřov | 2023

Mimořádné ocenění našeho rodáka

Dne 28. října 2022 v Praze přijal z ru-
kou prezidenta republiky za zásluhy  
o stát v oblasti vědy medaili Za záslu-
hy 1. stupně náš vážený rodák Prof. 
MUDr. Pavel Šlampa, CSc.
Vážený pane profesore, gratulujeme  
a jsme na Vás hrdí!

Obecní zastupitelstvo 
Věteřov

Knihovna
Jsem moc ráda, že po nelehkých předchozích letech se 
naše knihovna opět vrací do zajetých kolejí. Vládní na-
řízení jsou pryč a díky tomu se opět zvýšil počet čtenářů  
a výpůjček, což mě velmi těší. Je to pro mě takovým hna-
cím motorem, jak knihovnu ještě vylepšit.
V minulém roce se pořídilo bezmála 200 nových knih 
všech žánrů, aby si každý našel „to svoje“. Velmi oblíbený 
je mezi čtenáři také tematický regál, ve kterém se každé 
roční období objeví jiná nabídka knih. Teď právě v re-
gálu probíhá akce “Nesuď knihu podle obalu” a najdete  
v něm knížky zabalené do stejného balícího papíru, abys-
te si knihy nevybírali jen podle obálky a domů si odnesli 
například něco, co byste jinak opomněli. 
Letošním rokem se po dlouhé pauze také obnovily cesto-
vatelské přednášky Z Věteřova do světa, které kvůli Covi-
du musely být zrušeny. Každý měsíc až do května se díky 
nim virtuálně podíváme do různých koutů světa.
Na teplejší měsíce jsem začala plánovat s Archeologic-
kým ústavem Brno dvě přednášky v terénu. Jednu na 
Rovinkách a na valech, druhou na opačné straně vesnice,  

na mohylovém pohřebišti. Spolupracovat na těchto  
přednáškách by měl i pan Šmerda z Hodonína, který ve 
Věteřově už archeologickou přednášku měl. Takže Vás 
všechny, kteří se chtějí o historii naší vesnice dozvědět 
více, by na začátku léta mohly tyto přednášky potěšit. 
Mým dalším cílem je nalákat do knihovny menší čtenáře, 
proto bych ráda trochu rozšířila a omladila regály s dět-
skou literaturou. Staré knihy sice mají své kouzlo, ale děti 
lákají spíše barevné ilustrace novějších knih, proto tento 
regál postihne menší „čistka“. Doufám, že tím mladší ge-
neraci potěším a najdou si ke čtení silnější pouto. Dnešní 
doba tabletová není čtení úplně nakloněna, ale nehážu 
flintu do žita.  
Budu moc ráda, když se v knihovně zastavíte a porozhlíd-
nete se.  Určitě tu najdete něco, co Vás zaujme. Srdečně 
Vás také zvu na letošní přednášky a doufám, že se budou 
těšit minimálně stejné účasti, jako tomu bylo dříve.

Čtení zdar!  
Monika Strmisková, knihovnice
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Farnost
Milí čtenáři Věteřského zpravodaje 2023.
Ještě několik dnů a dočkáme se prvního jarního dne, kte-
rý je netrpělivě vyhlížen snad každým člověkem. 
V hlavě se nám honí různé plány a úkoly, které bychom 
určitě chtěli naplnit. 
V loňském roce jsem měl jeden veliký úkol. Připomenout 
a řádně oslavit 120 let postavení a uvedení do „provozu“ 
nejdůležitější stavby naší obce. 
Náš farní kostela sv. Cyrila a Metoděje loni slavil o Vel-
kých hodech 120té narozeniny. 
Přípravy na toto „posvícení“ mě zaměstnávaly snad kaž-
dý den. Měl jsem v hlavě mnoho nápadů, dotazoval jsem 
se starších farníků a hledal jsem nějaké dobové fotografie. 
Výsledkem byl Sborník, který byl složen z fotografií sou-
časného farního života a z jedinečných příspěvků dvaceti 
lidí, kteří měli, anebo mají k věteřskému kostelu nějaký 
vztah. Jejich vzpomínky byly vždy originální, historicky 
jedinečné a neopakovatelné. 
Do Sborníku napsali příspěvek staří i mladí farníci, cír-
kevní hodnostáři i obyčejní kněží, starostové i prostí ob-
čané Věteřova, ale také i varhaník či ministrant. 
Každý vzpomínal jinak, proto je dílko tak mimořádné. 
Stojí za zmínku, že uprostřed Sborníku je na celé dvojstra-
ně fotografie současných věteřských farníků s  paní sta-
rostkou a panem farářem. 
Sborník byl vytištěn v Kyjově v tiskárně A studio group 
v nákladu 500 kusů. 
Samotné hody se především konaly v kostele při slavnost-
ní bohoslužbě. Účast byla mimořádná, domácí farníci  
i přespolní. 
Hlavním celebrantem byl můj starší bratr Jan, biskup li-
toměřický, ale přivítali jsme u oltáře i pány děkany z Ho-
donína Josefa Zouhara a z Kyjova Vladimíra Mrázka. 
Nový pan starosta David Zálešák všechny účastníky za 
celou obec přivítal a kněze obdaroval krásnou kyticí. 
Během mše svaté pan biskup požehnal nové ornáty ve 
všech liturgických barvách. Farnost je dostala darem od 
litoměřické diecéze. V závěru bohoslužby byly oceněny 
pamětným listem farnice Krahulíková Jitka, Schovanco-
vá Daniela, Svobodová Marie a Bukovská Anděla za ka-
ždodenní práci pro farnost. Při východu z kostela se již 
tradičně nabízely koláčky Alenky Pospíšilové a Aničky 
Desetové. K rozveselení bylo připraveno i víno a svařák. 
Před kostelem byla tak milá nálada, že farníci ani nespě-
chali domů. Setrvávali v přátelské atmosféře ještě dlouho 
po dvanácté hodině. 
Závěrem děkuji Pánu Bohu za požehnání, které se naší 
farnosti o Velkých hodech 2022 dostalo. 
Bohu díky!

Pater Pavel Maria Baxant O.Cr., věterský farář
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Obnova třešňového sadu na Rovinkách
Loni na podzim, 22.11.2022, proběhla na Ro-
vinkách výsadba 13 kusů třešní v  otevřeném 
prostoru starého a postupně odumírajícího 
třešňového sadu. Výsadba je doplněním sta-
rých třešní hlavně ve volných prostorech, ale 
několik stromků bylo vysazeno i poblíž starých 
odumřelých třešní, u kterých plánujeme jejich 
odstranění. Určitý malý podíl mrtvého stojící-
ho dřeva chceme rozhodně zachovat s ohledem 
na jeho biologickou hodnotu, neboť slouží jako 
útočiště různých druhů hmyzu, hub i dalších 
organismů. Na Rovinkách, které jsou význam-
ným krajinným prvkem (VKP), touto výsadbou 
přímo navazujeme na dlouhodobou tradici pěs-
tování třešní a přispíváme tím k zachování jedi-
nečného ducha tohoto místa.
Celkem 15 stromků bylo nakoupeno 22. listopa-
du v Uherském Ostrohu u firmy Prodej strom-
ků, s.r.o., a ještě týž den jich 13 bylo vysazeno na 
Rovinkách a 2 další těsně za Věteřovem u silnice 
směrem k cihelně, v zatáčce u křížku. Zde stály 
donedávna dvě staré třešně. Jedna žije, druhá 
byla uschlá a byla před několika dny odbornou 
firmou odstraněna. Nové dva zasazené stromky 
jsou také koncipovány jako přirozená náhrada 
za staré stromy, které tu léta rostly.
Chtěl bych na tomto místě poděkovat za odbor-
nou i manuální práci spojenou s  celou výsad-
bou - Davidovi Zálešákovi, Zdeňovi Seluckému 
a obecnímu zaměstnanci Jarovi Resutíkovi. 
Stromky byly vysazeny v  řadách, které více-
méně respektují staré, ale již dost mezernaté 
šachovnicové řady ve stráni na Rovinkách. 
Každý strom má oplůtek jako ochranu. V nej-
bližší době (druhá polovina března 2023) nás 
čeká odborné zakrácení větviček a dostatečná 
zálivka.
Odrůdovou skladbu nakoupených stromků 
jsme si nechali doporučit prakticky na míru. Na-
koupeny byly tyto odrůdy třešní: třešeň Schne-
iderova, Dönisenova, Napoleonova, Rychlice 
německá, Kordia, Stella a Kaštánka. V  zatáčce 
silnice za Věteřovem jsou oba stromky odrůdy 
Kaštánka. Ve všech případech je podnoží ptáč-
nice a jedná se o vysokokmeny, aby se pod nimi 
dalo pohodlně sekat trávu technikou. Mezi jme-
novanými odrůdami jsou odrůdy rané, polora-
né i pozdní, takže budoucí produkce třešní by 
měla být příjemně rozložena do 7 až 8 týdnů.
Ne všechny třešně budou červené, těšit se mů-
žeme i na několik třešní žlutých. ;)

Jan Onyx Hájek



8

Obec Věteřov | 2023

Školka
Ve školním roce 2021/2022 navštěvovalo MŠ celkem 14 
dětí. Do školy jsme připravovali 2 předškoláky. O děti 
se starají nejen dvě paní učitelky, ale pomáhají jim i asi-
stentky. Provoz školky je od 6:15 do 16:15. Děti se učí 
objevovat svět kolem nás, poznávat nové kamarády, spo-
lečně si připomínat oslavy, svátky a lidové zvyky. Hlav-
ním záměrem je vytvoření základů odpovědného postoje 
dětí k životnímu prostředí, k místní přírodě, dodržování 
tradic. Snažíme se o osobnostní rozvoj každého dítěte, 
posilování sebevědomí, podporování iniciativy, tvořivos-
ti  a vlastní fantazie. Co nejefektivněji zapojujeme malé 
dětí do her a nabízených činností. Všechny děti vedeme 
k dobrým mezilidským vztahům, ke kooperaci.
Vzdělávání dětí bylo obohaceno pestrou nabídkou růz-
ných aktivit a kulturních akcí. Kulturním zážitkem pro 

děti bylo maňáskové představení „Veselé školičky“, na 
které jezdíme do Archlebova, hudební a prožitkový pro-
gram muzikodrama, nebo také sférické kino. Našimi bá-
sničkami a písničkou jsme přivítali nově narozené děti. 
V prosinci nás navštívil Mikuláš. V prostorech šatny jsme 
uspořádali jarmark a za utržené penízky pořídili nové 
hračky pro děti. Před Vánocemi jsme si zazpívali s muž-
ským sborem a podívali se na rozsvícení stromu. Mezi 
tradiční školní akce patří karneval v MŠ, Den matek, Den 
dětí a rozloučení s budoucími školáky. 
Po prázdninách na děti čekala třída vybavená novým ná-
bytkem. Třída je tak prostornější, barevnější a hračky v ní 
umíme lépe najít a téměř sami se pak uklízejí.  Děkujeme za 
veškerou podporu a spolupráci a těšíme se na nové zážitky.

Lenka Zlatníková, vedoucí učitelka
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Věteřáci
Mužský sbor Věteřáci, z.s.
Uplynulý rok se konečně blížil standardní běžné činnosti 
našeho sboru.
V jeho průběhu jsme si také zazpívali na soukromých 
oslavách při významných životních jubileích našim pří-
znivcům Jarmile Kačírkové a Janu Talskému.
Koncem dubna jsme se kulturně podíleli na koštu vína, 
a kromě vlastního vystoupení jsme si s  chutí zazpívali 
s cimbálovou muzikou JakVišňa.
21. května se po dvouleté nucené přestávce konalo tradič-
ní Setkání mužských sborů – tentokrát ve Strážovicích.
V rámci oslav Cyrilometodějských hodů jsme vystoupili 
jako každý rok na farním dvoře.
9. července pořádali chlapi z  Lovčic Besedu u cimbálu, 
ale vzhledem k nepříznivému počasí jsme se poprvé za 11 
ročníků této velmi oblíbené akce spolu s více než polovi-
nou dalších účinkujících k vystoupení nedostali. Program 
vystoupení sborů musel být kvůli dešti přerušen na delší 
dobu a poté už pokračovala jen vlastní beseda u cimbálu.
V polovině prázdnin se uskutečnil Výlet na farním dvoře, 
kde jsme opět nemohli chybět.
Mikroregion Babí lom uspořádal svou tradiční akci Sešlost 

lidu – tentokrát v Nechvalíně. Vzhledem ke zvýšené nemoc-
nosti členů sboru jsme se museli tentokrát z účasti omluvit.
V září jsme provedli generální úklid kolem Végrova kříže, 
abychom se zde 25. září mohli sejít s poutníky z Věteřova 
a Lovčic. Tentokrát to bylo zároveň 10. výročí posvěcení 
nového kříže.
1. října pořádala obec zájezd do družební obce Plavecký Pe-
ter. Na místní kulturní akci jsme také vystoupili a po dlouhé 
době se pozdravili s kolegy z pěveckého sboru Petrané.
Na krojované hody jsme v pátek 28. října podpořili svým 
zpěvem chasu při stavění máje a v sobotu během průvo-
du dědinou. V neděli po mši svaté jsme pak ještě zazpíva-
li před kostelem s chlapama z Lovčic.
Konečně jsme také mohli uspořádat naši akci Svatomar-
tinské prase. Kromě mužského sboru z Lovčic jsme při-
vítali také mužský sbor z Vlčnova. K tanci, zpěvu i posle-
chu hrála opět Varmužova cimbálová muzika.
Před Vánocemi jsme vystoupili u rozsvěcení vánočního 
stromu a na Štědrý den při půlnoční mši v kostele.
Při této příležitosti jsme si připomněli, že náš sbor fun-
guje už 15 let.

Luděk Kostiha
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TJ Sokol
Vážení spoluobčané a příznivci věteřovského fotbalu,
první část sezóny 2022/2023 jsme posilnili náš tým  
o nové spoluhráče. S pěti výhrami a s pěti prohrami jsme 
postoupili na 7. místo aktuální tabulky oproti minulé se-
zóně, kde jsme se umístili na 9. místě. Ještě před sebou 
máme deset zápasů druhé poloviny sezóny, kde můžeme 
zabojovat o lepší pozici. Aktuální rozpis nadcházejících 
zápasů naleznete pod článkem.
Už dva roky se snažíme vést naše věteřské děti a mládež  
k lásce k fotbalu. S přípravkou trénujeme 1x týdně. Žáci 
se trénování věnují intenzivněji a to až 3x týdně. Ze  
začátku byl cíl těchto kategorií jasný - rok trénovat a ná-
sledně se zapsat do soutěže. Bohužel nastala situace, kdy 
máme velké věkové rozdíly v obou družstvech a tím pá-
dem se nemůžeme zapsat do určité soutěže podle určené 
věkové kategorie. Tímto to ale pro nás nekončí. Snažíme 
se najít řešení, aby naše děti a mládež v budoucnu zažily 
kouzlo zápasu a pocit hrdosti, že reprezentují svoji obec, 
a následný potlesk a podporu ze strany rodičů a přízniv-
ců fotbalu.
Určitě Vás zajímá, jaké změny proběhly minulý i letošní 
rok v našem spolku. Po diskusi s vedením obce a vede-
ním spolku jsme došli k závěru, že bude nejlepším ře-
šením, když jako spolek převezmeme hospodu na hři-
šti do pronájmu. Po řádném výběrovém řízení jsme od 
1.1.2023 nájemníkem nebytových prostor. Hospodu jsme 
kompletně zrekonstruovali. Dostala nový vzhled vyma-
lováním, nákupem nového nábytku, vytvořením „síně 
slávy“ a změny nabídky sortimentu. Je otevřená každý 
den od 18:00 hod. Budeme moc rádi, když nás potěšíte 
svou návštěvou.
Beze změny nezůstala ani šatna pro rozhodčí. Strhali 
jsme staré dřevěné obložení a vystěrkovali jsme stěny.  
Z jara nás čeká hloubková regenerace trávníku na hřišti. 
Je naplánovaná vertikulace, aerifikace, podsetí a zapísko-
vaní hrací plochy. Pozadu nezůstane ani okolí hrací plo-
chy. Máme naplánovanou velkou jarní brigádu. Stále je na 
čem pracovat. Stále máme toho tolik, co chceme vylepšit 
a zlepšit v okolí a v našem spolku, ale o tom zas příště…
Malé hody 2022 měly zajímavý průběh, nevyšly úplně 
podle našich představ. Státní svátky loni krásně pro-
dloužily víkend a mnoho lidí toho využilo k dovolené  
a tak účast nebyla tak vysoká. To by ale nebyl ani takový 
problém, jako to, že nám slíbená mužstva odvolala účast  
v den konání turnaje. I přes překážky, které nastaly, si 
myslím, že jsme přátelským utkáním proti TJ FK Lovčice, 
přátelským utkáním žáků proti mužům, soutěžemi pro 
děti a večerní diskotékou vytvořili skvělý program pro 
naše návštěvníky. Budeme se těšit na Vás a na Vaše děti 
i letos.
V březnu 2023 jsme uspořádali druhý ročník Plesu Spor-
tovců. Vždy se snažíme danou akci posunout o laťku výš. 

S ohledem na to, že účast byla oproti minulému plesu 
nižší, nezůstal letošní ples nic dlužný svému předchůdci 
a i tento ročník plesu se moc povedl. Hřejivý pocit u srd-
ce jsme měli už jen z toho, jak všechno klaplo a jak jste si 
náš ples užívali. Díky všem sponzorům, kteří podpořili 
náš ples, našim kamarádům, členům spolku, obci Věte-
řov, rodině a všem, kteří nám pomáhali s přípravami. Dě-
kujeme všem lidem, kteří přišli a zakoupili si vstupenku 
a tím podpořili náš spolek. Pevně věřím, že za dva roky 
opět vytvoříte tak parádní energii jako tento rok.
Všechny novinky a aktuality o dění ve věteřském fot-
bale najdete na naší facebookové stránce TJ SOKOL  
VĚTEŘOV.
Děkuji všem lidem, kteří se o věteřský fotbal starají, pod-
porují ho a mají ho rádi.

Naviděnou na fotbale.
Zuzana Poláčková

ROZPIS ZÁPASŮ – JARO 2023

2. 4. 2023 v 16:00 
Sokol Věteřov – Sokol Nenkovice hřiště: Věteřov

9. 4. 2023 v 10:15  
FC Kyjov 1919 B – Sokol Věteřov  hřiště: Kyjov

16. 4. 2023 v 16:30  
Sokol Věteřov – Sokol Sobůlky hřiště: Věteřov

22. 4.2 023 v 16:30  
KOVO Ždánice B – Sokol Věteřov hřiště: Želetice
 
30. 4. 2023 v 16:30  
Sokol Věteřov – Sokol Archlebov hřiště: Věteřov

7. 5. 2023 v 17:00 
Sokol Bohuslavice – Sokol Věteřov hřiště: Bohuslavice

14. 5. 2023 v 17:00
Sokol Věteřov – SK Čejč hřiště: Věteřov

21. 5. 2023 v 10:15  
SK Žarošice – Sokol Věteřov  hřiště: Žarošice

28. 5. 2023 v 17:30  
Sokol Věteřov – TJ FK Lovčice hřiště: Věteřov

3. 6. 2023 v 17:30  
FC Čejkovice – Sokol Věteřov hřiště: Čejkovice
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SDH Věteřov
Vážení spoluobčané, dovolte mi zhodnotit uplynulý rok 
2022. První událost na sebe nenechala dlouho čekat. 
Hned v únoru jsme si mohli vyzkoušet připravenost naší 
zásahové jednotky, když se v ranních hodinách rozezněla 
siréna a my jsme vyjeli k požáru srubu Moravské Toskán-
sko. Je trošku paradox, že i když se objekt nachází na na-
šem katastru a vzdálenostně to máme asi 7 km, zatímco 
Strážovice, které to mají podstatně blíže, ani nevěděly, že 
se něco děje. Po příjezdu už byl požár uhašen a my se po 
domluvě s velitelem zásahu mohli vrátit zpět na základ-
nu. Následující den se konala výroční schůze 3. okrsku, 
kde jsme společně s velitelem přebrali pohár za 1. místo 
v celoročním hodnocení z předchozího roku. Následují-
cí měsíce se nesly v duchu příprav na oslavu 120. výročí 
od založení našeho sboru. V květnu jsme byli také nápo-
mocni při pořadatelské činnosti, protože přes naši obec 
projížděl cyklistický závod.
Přišel červen a s ním akce Pohádkový les, kde jsme se 
starali hlavně o hudbu a pitný režim. Jako další následo-
valo dlouho očekávané výročí. Oslavy probíhaly 18.-19. 
června. V sobotu 18. června byl sraz uniformovaných 
hasičů, jak místních, tak i delegátů z jednotlivých sborů 
3. okrsku na hasičské zbrojnici. V 15 hodin byly oslavy 
zahájeny slavnostním průvodem na hřbitov, kde jsme po-
ložili věnec a kde proběhla krátká pobožnost za zemřelé 
hasiče. Odtud jsme se přesunuli k budově OÚ. Zde bylo 
možné nahlédnout do muzea. Expozice v muzeu obsa-
hovala staré dokumenty, ukázku uniforem a fotografie 
historické i současné. Od 17 hodin následovala slavnost-
ní schůze. Zde zazněla velmi obsáhlá zpráva jednatelky 

od založení sboru až po současnost. Všichni členové  
a hosté obdrželi pamětní list a sklenici se znakem a leto-
počtem založení sboru. Proběhlo také ocenění členů, nej-
vyšší ocenění získal Josef Pintera - čestné uznání Ústředí. 
V neděli oslavy pokračovaly ukázkou techniky na hřišti. 
Byly tu připraveny různé atrakce pro děti a dráha, kde si 
děti mohly vyzkoušet stříkání na terče. Sbory z okolních 
vesnic nám přijely ukázat svou techniku a nechyběli ani 
veteráni z Nenkovic, kteří přivezli staré ruční stříkačky. 
Převedli nám ukázku, jak se dříve hasilo a také jejich 
Tatru 805. Na závěr přijeli hasiči ze Žarošic, kteří nám 
ukázali vyproštění osoby z automobilu za pomoci hyd-
raulických nůžek.
Oslavy proběhly úspěšně, a abychom nezaháleli, tak jsme 
se rovnou vrhli na přípravu soutěže v PÚ. Soutěž proběh-
la v tradičním termínu, a jelikož se okrskové kolo neko-
nalo, tak jsme tím zahájili i Gran Prix 3. okrsku. Přestože 
počasí bylo extrémní, dost lilo jako z konve, tak se ukáza-
lo, že jsme opravdu hasiči a vody se nebojíme.
I přes tuto nepřízeň přijelo krásných 12 družstev, z toho 
3 družstva žen. Řekl bych, že to byla asi největší účast za 
celou dobu, co soutěž pořádáme, a jsem rád, že to vše 
proběhlo v pořádku a nikomu se nic nestalo. Následně 
jsme se zúčastnili všech soutěží v našem okrsku a také 
jedné soutěže mimo něj - noční soutěže v Brumovicích, 
kde jsme se umístili na 3. místě. Letošní sezóna byla vel-
mi napínavá až do samého konce. O konečném pořadí 
rozhodla poslední soutěž v Želeticích, kde se nám poda-
řilo získat zlato a tak získáváme první místo i v celoroč-
ním hodnocení.
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Během roku se také řešila rekonstrukce střechy na ha-
sičce. Dotace byly schválené, zhotovitel byl vybrán  
a my jsme dostali nůž na krk s termínem, do kdy mu-
síme hasičku vystěhovat. Termín zahájení rekonstrukce 
nám udělal trošku čáru přes rozpočet, protože zrovna  
v tomto termínu pořádáme krojované hody. Letošní hody 
stály opravdu za to od začátku až do konce. Začalo to již 
ve čtvrtek, kdy čirou náhodou zrovna v okamžiku, kdy 
stárci vztyčili májku u stárky, vypadla elektřina v horní 
polovině vesnice. Následně se tu během víkendu otoči-
ly snad všechny složky IZS. Naštěstí jenom hasiči v na-
šem zastoupení nemuseli zasahovat, i když moc k tomu  

nechybělo. Hodovým veselím jsme pro letošní rok ukon-
čili naše kulturní tvoření.
Nicméně pracovní činnost ještě nekončí. Střecha už je 
sice hotová, ale nám ještě zbývá zvelebit si vnitřní pro-
story zbrojnice.
Členská základna našeho sboru má 24 členů.
Tenhle rok byl organizačně velmi náročný. Jedna akce 
střídala druhou a jsem i upřímně rád, že je za námi, ale 
zároveň se těším jaké starosti a strasti nám nadělí ten rok 
nadcházející.

Starosta SDH Tomáš Kaňa
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Spolek Klobůček
Co nového v  Klobůčku? Nejprve začneme stavem kro-
jů. V  loňském roce bylo kompletně dokončeno 6 dív-
čích krojků,  pro naši obec s tradiční brokátovou sukní. 
Děvčata v těchto krojcích vystupovala na posledním koš-
tu vína a určitě jsem si nejen já všimla, jak moc jim slu-
šely. Do obnovy krojů jsme se pustili i u pánů. Pořízena 
byla jedna pánská Kordula a postupně se začaly obnovo-
vat mašle a košile. 
Moc nás těší, že naši nejmenší mají zájem udržovat tyto 
krásné tradice a kroje hrdě nosí. Například na krojované 
hody, které se těší čím dál větší oblibě. Na druhou stranu 
nás trochu trápí fakt, že dva malé kroječky, které náš spo-
lek vlastní, v žádném případě nestačí. Budeme se proto ze 
všech sil snažit pořídít i dětské kroje. 
Na podzim se spolek Klobůček vrhl do intenzivní spolu-
práce s kulturním výborem naší obce. Myslím si, že jsme 
začali velmi dobře a věřím, že to takto půjde i nadále  
a společně dotáhneme do konce spoustu projektů. 

Teď trochu pohled do budoucnosti. Po dvouleté odmlce 
bych ráda obnovila dětský kroužek. Přibližně v polovině 
srpna proběhne konzultační schůzka s  rodiči zájemců  
a od září se, doufejme, kroužek naplno rozjede. Dále by-
chom rádi uspořádali 2-3 kulturně taneční večery pro 
mládež a dospělé, aby si každý z nich mohl oživit a nebo 
se přiučit nové tance. 
V letošním roce jsme zažádali o dotaci na finanční pod-
poru spolku, ze které bychom rádi pořídili výše zmíněné 
kroje. Pevně doufáme, že se dotace schválí a nové kroje se 
co nejdříve vynesou v plné parádě. 
V případě, že by se chtěl někdo s námi podílet na fungo-
vání spolku, kontaktujte mě na emailové adrese. 
Kontaktní email: spolekklobucek@seznam.cz 

Bc. Eliška Kaňová
Předsedkyně Spolku Klobůček
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Muzeum
Vážení a milí spoluobčané,
jako každý rok Vás zdravím z obecního muzea.
Začátek loňského roku  byl ještě trochu poznamenán ko-
videm a opatřeními s touto nemocí spojenými. Naštěstí 
loňské Velikonoce už byly takové, jak jsme byli zvyklí. 
Bez opatření a bez omezení. Devátého dubna jsme se se-
šli v zasedací místnosti obecního úřadu a společně jsme 
se věnovali zdobení kraslic ať už z vyfouknutých vaječ-
ných skořápek, nebo i těch polystyrenových. Děkuji Vám 
za hojnou účast i za tu krásu, co jsme společně vytvoři-
li. Děti i dospělí si odnesli překrásně nazdobená vajíčka  
i spoustu zážitků.
V sobotu a neděli  4. a 5. června se naše muzeum ve spo-
lupráci s Regionem Slovácko – sdružením pro rozvoj ces-
tovního ruchu - jako každoročně, zapojilo do akce „Ví-
kend památkových domků, objektů lidového stavitelství 
a malých muzeí“. Muzeum bylo od 9,00 do 17,00 hodin 
otevřeno a zpřístupněno pro všechny návštěvníky již po-
čtvrté. Těší mne, že zájemců o prohlídku exponátů i his-
torii Věteřova každoročně přibývá. Někteří návštěvníci se 
i vracejí. 
Muzeum je přístupné kdykoliv po telefonické dohodě ať 
už pro jednotlivce či skupiny. Na konci ledna letošního 

roku jsem v muzeu přivítala skupinu důchodců ze Ždá-
nic, zájezd organizoval Městský úřad Ždánice. Nejprve 
se prošli po naučné stezce, prodýchali se na čerstvém 
vzduchu a potom se přišli ohřát a prohlédnout exponáty 
našeho muzea. Potkala jsem tam spoustu kolegů z Nare-
xu Ždánice. Popovídali jsme si, zavzpomínali…, bylo to 
krásné, srdečné setkání a věřím, že se líbilo všem. 
Přibývá také individuálních prohlídek. Byli tu lidé ze So-
bůlek, ale třeba i z Prahy.
Na závěr bych se s Vámi chtěla rozloučit a moc a upřímně 
Vám poděkovat z celého srdce za Vaši přízeň, za návštěvy 
muzea, za zapůjčené nebo darované exponáty. Bez nich 
by muzeum nemohlo fungovat. Také za Vaše slova chvá-
ly, které pro mne mnoho znamenají a byly motivací pro 
moji další činnost.
Z osobních i zdravotních důvodů letos ukončím své pů-
sobení v muzeu a přenechám místo dalším nadšencům, 
kteří přijdou s novými nápady a akcemi a budou mít rádi 
svou práci pro muzeum, jako jsem ji měla ráda já…

Jarmila Staňková
správce obecního muzea
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Včelaři Věteřov

Myslivci Věteřov

Činnost každého včelaře ovlivňuje jak průběh počasí od 
jara do zimy, tak práce a zkušenosti, které včelař získá-
vá svou praxí. Každá chyba ať neúmyslná nebo plynoucí 
z  nezkušeností může mít za následek ztrátu nejednoho 
včelstva, ale i víc.
Zima 2021/2022 nebyla nijak tuhá, včely ji přežily bez 
větších ztrát. Březen byl dosti chladný s  výskytem ran-
ních mrazíků. Podobná situace byla i v  prvním týd-
nu dubna. Pak se oteplilo a včely měly hodně práce jak na 
řepce olejce, tak i na kvetoucích stromech. Proto snůška 
z těchto zdrojů byla dobrá.
Podobně jsme to očekávali i od akátů a lip. Bohužel jak 
to bylo i minulá léta, i letos akáty nezamedovaly, protože 
bylo chladné počasí. Při kvetení lip bylo suché a horké 
počasí a snůška byla zanedbatelná. Proto až po odkvetení 
lípy a slunečnice jsme provedli druhé medobraní, které 
bylo poloviční, než první.
A právě nyní nastává pro každého z  nás příprava včel-
stev na zimu. Nejprve je zakrmení cukrovým roztokem, 
pak nastává léčba proti varroáze, která se protáhne až do 
prosince. Po zkušenostech z minulého roku (2021), kdy 
byla velká horka, jsme léčili kyselinou mravenčí až po 
opadnutí velkých teplot-konec srpna. Znovu jsme použili 
i léčivo a gabon. Pak proběhla dvě léčení: fumigace a lé-
čení aerosolem. Bohužel ještě v lednu jme museli odebrat  
z úlů vzorky měli a odevzdat je na vyšetření výskytu va-
roázy. Výši výskytu napadení se dovíme později.
Ve Věteřově je 9 včelařů, z toho dvě ženy. V minulém ob-
dobí (2021/2022) došlo k úhynu 21 včelstev, což je vysoké 
číslo, ale během jara a léta došlo k jejich obnovení. Proto 
se v tomto roce  staráme o 36 včelstev.
Protože nejvýznamnější snůšku představuje řepka olej-
natá, chtěl bych se o ní zmínit. Je nejvýznamnější olej-
ninou v ČR. Ve sdělovacích prostředcích je označována 
za nebezpečnou plodinu, což není pravda. Řepka roste 
v  půdě 11 měsíců od srpna do července následujícího 

roku.  Chrání půdu před erozí svým hustým porostem  
a silným kořenovým systémem. Po sklizni je půda v lep-
ším stavu než po pěstování např. pšenice.
Vzhledem k teplým zimám po r. 2015 se posunul začátek 
kvetení řepky o 3 týdny do poloviny dubna. V tuto dobu 
kvetou ovocné stromy, kterým dávají včely přednost. Opy-
lení řepky to nevadí. Husté rostliny jsou blízko u sebe a pyl 
se přenese hmyzem, větrem, vodou. Přesto je řepka zají-
mavá dlouhým kvetením na rozdíl od ovocných stromů. 
V době květu je každý den na 1 ha 25 až 90 milionů květů. 
Řepka poskytuje včelám velmi výživný pyl a nektar bohatý 
na cukry (45-65 %). Jeden květ vyprodukuje cca 0,6 mg 
nektaru denně. Na 1 ha pole to může být 20-40 kg nekta-
ru! Řepkový pyl je těžký, létá na krátkou vzdálenost. Med 
z řepky je velmi kvalitní a vhodný k pastování.
Největším problémem pro včely při pěstování řepky je 
aplikace přípravků na ochranu rostlin (pesticidů). Pro-
to jsou stanovena přísná pravidla pro jejich použití. Ně-
které přípravky byly zakázané, jiné se mohou aplikovat  
po skončení letu včel, tedy večerní a noční hodiny.  
O tom musí být každý chovatel 2 dny předem informován, 
jestli má úly ve vzdálenosti 2 km od místa ošetřovaného  
pozemku. V případě prokázání otravy hrozí pěstitelům 
postihy. 

Václav Bilíček

Rok 2022 a myslivecký spolek Větrov Věteřov

Uplynulý občanský rok 2022 jsme zahájili výdejem povo-
lenek k lovu živočichů vyžadujících regulaci, tj.
invazivních druhů. Nově může myslivec celoročně lovit 
husici nilskou, mývala severního, norka amerického, nut-
rii říční, psíka mývalovitého a ondatru pižmovou.
Tato úprava je zakotvena  ve vyhlášce č. 454/2012 Sb.  
a řeší odlov nepůvodních druhů zvířat.
26.2.2022 proběhlo jarní sčítání zvěře, kdy jsme pochůz-
kou v honitbě zjišťovali stav přítomné zvěře. Potvrdilo se, 
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že Věteřov je ideální honitba pro zvěř srnčí, kdy místní 
populace je v rovnováze s místním biotopem - škody  
v lesních kulturách jsou minimální, v poli rovněž. Pouze 
na výměrách kukuřic byly znatelné škody od zvěře černé 
(divočáci) a vysoké (jeleni).
V rámci možností se členové spolku snažili o odlov  
v těchto kulturách a povedlo se odlovit 3 kusy selete a při 
sklizni jednoho koloucha.
V případě lovu jak černé, tak i vysoké se jedná o zvěř 
migrující, která pouze využívá momentální nabídky ide-
álního biotopu - polní kultury s probíhajícím potokem. 
Místní populaci černé zvěře katastr Věteřova nemá a tak 
odlov každého kusu je dokladem šikovnosti a velké porce 
času úspěšného lovce. (Tímto děkuji kolegům za jejich 
loveckou činnost).
Celoročně můžeme také, mimo jiné,  lovit zvěř srnčí do 
dvou let věku. Snažíme se tedy chov regulovat odlovem 
zvěře a to především u silnice 1/54 - pod hrachoveckou 
hájenkou Čihadlo a u místních zahrad.
Jeden kus se podařilo odlovit ve vinohradech v Oško-
rušáku, další u oskeruše pod Rovinkama. Úmyslně zde 
popisuji tyto lokality, protože chápu, že oplotit každé 
políčko a záhumenek nejde, a okus zeleniny a stromků  
v sadu dokáže zahrádkáře pěkně rozčílit.
Nechceme při spolupráci s Vámi spoluobčany řešit škody 
vzniklé přemnoženou populací jakékoliv zvěře. Snažíme 
se tomuto stavu předcházet jak v lese, na poli, tak i u za-
hrádek a popisovaných záhumenků.
Odlov však musí splňovat zákonné regule. Každá honitba 
musí mít schválen plán lovu a tento dodržet, případně 
překročit.
V případě odlovu u zahrádek nebo mezi ovocnými stromy 
či u záhumenků jsme sice na honebním pozemku, ale pra-

vidla bezpečné střelby poblíž zastavěné lokality lov velmi  
a velmi komplikují, a vstřícný krok z naší strany je vyvážen 
mírou určitého rizika, který myslivec podstupuje.
Především odlov srnčí zvěře v Hložách nebo Lysých ho-
rách je co se střelby týká opravdu náročný úkol, který se 
snažíme řešit.
Snažíme se spolupodílet na společenském životě v obci  
a v rámci možností poskytujeme kulturnímu výboru 
chatu Větrovku na společenské akce: 4.6.2022 to byl ve 
spolupráci s kulturním výborem Pohádkový les a k tomu 
proběhlo i několik soukromých akcí. Pro tyto je možno si 
chatu zapůjčit za 500 Kč/akci.
Další důležitou a už tradiční akcí byla hubertská mše 
30.10.2022. Ta proběhla za velké účasti místních i pře-
spolních.
Pomyslným vrcholem sezóny pak byly dva hony na 
drobnou zvěř. První proběhl za krásného počasí v sobo-
tu 12.11.2022 za účasti 21 střelců a 16 honců. Odloveno 
bylo 14 bažantích kohoutů, 5 kachen a 3 zajíci.
Tento hon byl zakončen Poslední lečí v budově školy s již 
tradičním pohoštěním a tombolou.
Druhý hon proběhl v pondělí 26.12.2022  a výsledek byl 
stejný jako bylo i štěpánské zamlžené a zablácené počasí: 
5 bažantích kohoutů a 3 zajíci. Po tomto honu jsme po-
seděli na chatě Větrovce, kde krásně hřál svařák a nově 
upravená kachlová kamna.
Myslivecký rok končí v březnu a proto mi dovolte, abych 
Vám jménem mysliveckého spolku Větrov Věteřov podě-
koval za spolupráci v roce 2022 a popřál do roku 2023 
pevné zdraví, štěstí a hodně krásných zážitků v zákoutí 
přírody.

David Zálešák, hospodář MS Větrov Věteřov
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Kulturní výbor
Vážení a milí spoluobčané, přátelé a kamarádi,
V první řadě bych chtěl Vám všem poděkovat za obrov-
skou podporu v proběhlých komunálních volbách a tím  
k obsazení krásného druhého místa. Velmi si vážím všech 
Vašich hlasů. Jsem tu pro Vás všechny i pro ty, co k volbám 
nepřišli nebo mi hlas nedali. Snažím se pro obec dělat co 
nejvíce umím a co dokážu při svém časovém vytížení.
Odmalička jsem zastáncem toho, že každý by měl dělat to, 
co jej baví, naplňuje a ví o tom nejvíce. Proto jsem si na-
konec vzal na starost kulturní výbor obce. Do společného 
boje se se mnou vydaly Eliška Kaňová, Markéta Lužová, 
Monika Strmisková a Eva Remecká. Jsem za ně velmi rád 
a jsou mi velmi nápomocny, bez nich by to opravdu nešlo.
Kdo mě zná, tak ví, že je-li to možné, tak se rád účastním 
každé akce. Je potřeba, aby si každý z nás uvědomil, že 
kulturní výbor je tu pro všechny a že akce pořádáme ve 
svém volném čase a to nezištně. Proto je o to důležitější, 
abyste chodili na akce, které pořádáme. Velmi bych si také 
přál, abyste chodili na všechny akce bez ohledu na to, kdo 
je pořádá a tím podpořili spolky, které si daly čas s jejich 
přípravou. 
Zatím máme za sebou první vydařené akce, a to rozsvěcení 

vánočního stromu, karneval a masopustní průvod s ochut-
návkou pálenek. Pro letošní rok máme v  plánu obnovit 
většinu akcí, které se pořádaly v  předkovidovém období. 
Za kulturní výbor nás tedy čeká ještě ochutnávka vín 22.4., 
pálení čarodějnic 30.4., dětský den 3.6., vyřezávání z dýní 
a lampiónový průvod 28.9., drakiáda 14.10. a rozsvěcení 
vánočního stromu 3.12.
Máte-li nápad na jakoukoliv změnu, novou akci, vylepšení 
stávajících akcí, něco vám na akci chybí, pokud je nějaký 
důvod, proč na akce zásadně nechodíte a proč byste na akci 
nepřišli, rád si všechny Vaše podněty, nápady a návrhy vy-
slechnu.
Chcete nám aktivně pomáhat s přípravou akcí, s chystáním 
před a v den akce, s finanční podporou akcí? Každou Vaši 
pomoc fyzickou i finanční rádi uvítáme.
Pro lepší komunikaci a zpětnou vazbu k  akcím, jsem si 
založil e-mail: kultura@veterov.cz, kde mě můžete kontak-
tovat. Také mě můžete kontaktovat na jakékoliv komuni-
kační síti.
Děkuji všem za velkou podporu a těším se na Vás na další akci.

Pavel Malík
Předseda kulturního výboru
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Karate - úspěchy Honzy Hájka

Našemu mladému občanovi Janu Hájkovi ml. 
se v roce 2022 podařilo získat několik výher 
ve dvou kolech Národního poháru karate 
Goju-Ryu, čímž se kvalifikoval na Mistrov-
ství České republiky, které pořádá Český svaz 
karate. Na Mistrovství ČR, které se konalo 
v  Brně 5.11.2022, absolvoval Honzík Hájek 
dva zápasy v  kategorii Kumite jednotlivci 
Mladší žáci 10 - 11 let do 38 kg váhy. Ze sku-
piny 6 kluků získal krásné druhé místo, čímž 
se stal vicemistrem České republiky v kumite 
Goju-Ryu v  roce 2022. Děkujeme trenérům 
Karate Klubu Kyjov za precizní přípravu na 
závody a našemu mladému sportovci z Věte-
řova gratulujeme.

Jan Hájek senior
Onyx
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Moderní gymnastika
Simona Lužová 

V roce 2022 začala Simonka svou dráhu úspěchů v mo-
derní gymnastice. Ve velkém množství konkurentek 
z významných klubů se vždy umístila v TOP10. Konec 
sezóny zakončila titulem Gymnastky roku v 0.A kate-
gorii. Děkujeme trenérkám z GyTa Kyjov a budeme se 
těšit na úspěchy v sezóně 2023. 

Markéta Lužová



Mistr světa 
ve sportovní kynologii Atibox FH 2022

Po pěti letech , kdy se svými fenkami úspěšně reprezentu-
ji ČR na světových soutěžích výkonu boxerů jsem dosáh-
la na titul nejvyšší a to titul Mistr světa Atibox FH 2022. 
 Tato disciplína stopování je část sportovní kynologie, 
kdy pes se svým psovodem vypracuje stopu cizí osoby 
minimálně 3 hodinu starou 1800 kroků dlouhou, ideálně 
čuchne do každé šlápoty, pracuje tedy s přesností krok za 
krokem. Jde různými směry, dělá i velký oblouk. Osoba 
na stopě zanechá kousky věcí různých materiálů a pes je 
musí přesvědčivě ukázat zaujetím polohy, v našem pří-
padě zalehnutím u předmětu. Před vypracováním stopy 
psem, ještě přes stopu přejde ve dvou úsecích ještě jiná 
osoba. Psovod jde za psem na vodítku 10 m, s ním jde 
rozhodčí, a ta osoba, která tu stopu šlapala, kontroluje 
přesnost, rychlost, zájem psa o stopu.
Je to ze sportovní kynologie "královská disciplína" a je 
třeba u psa pevných nervů a spoustu nabytých zkušenos-
tí. Pro psovoda to znamená nachodit spoustu a spoustu 
kilometrů po okolních loukách a polích. 
Jsem tedy úřadující Mistr světa a tento titul budeme dou-
fám obhajovat v Holandsku v říjnu 2023
Dcera této fenky vyhrála jinou lehčí kategorii a získala 
titul Vítěz kategorie 1 Mistrovství světa 2022.
A jaké plány máme letos? 22.4.2023 nás čeká Mistrovství 
ČR. Jedna fenka se bude věnovat štěňátkům. 
V říjnu pojedeme do Holandska obhajovat titul. Plánuje-
me i jiné závody. Snad budeme zdravé, fenky ten tlak se 
mnou zvládnou a dál se budeme těšit ze společné práce  
a samozřejmě i z válení na pohovce a procházek „jen tak“.

Bohuslava Šibalová
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Sazba a tisk: A studio group, spol. s r. o., Kyjov, t. 518 616 111, astudio@astudio.cz

PŘEDPOKLÁDANÉ 
TERMÍNY AKCÍ, 
POŘÁDANÝCH V  OBCI 
VĚTEŘOV V  ROCE 2023

7. 1. Tříkrálová sbírka - X (charita, farnost)
28. 1. Karneval  N
18. 2. Fašaňk a následný Košt sliovice s pochováváním  
 basy + ochutnávka koblih a milostí N
4. 3. Ples sportovců X (fotbalisté)
22. 4. Ochutnávka vín s ochutnávkou 
 pomazánek a pečiva N
30. 4. Pálení čarodějnic N
14. 5. Den Matek N (zájezd Floria Kroměříž 29. 4.)
3. 6.  Den dětí N (pohádkový les)
18. 6. Den Otců N (zájezd 24. 6. – pohraniční pevnosti  
 Bohumín, hrad Helfštýn)
24 - 25. 6. Farní odpoledne X (farnost) ?
1. 7. Začátek prázdnin X (hasiči a myslivci) ?
5 - 9. 7. Malé hody X (hasiči (5. 7.) a fotbalisté (9. 7.))
10 - 13. 8. Slovácký rok v Kyjově N - průvod v sobotu
20. 8.  Výlet na Faře X
16. 9. Odpoledne s důchodci V ??
28. 9. Vyřezávaní dýní a lampiónový průvod N
24. 9. nebo 1. 10. Végrův kříž X (mužáci)?
14. 10. Drakiáda N
27. - 29. 10. Hody X (hasiči)
5. 11.  Hubertská mše X (myslivci a farnost)
18. 11. Martinské prase X (mužáci) ??
26. 11.  Advent za dveřmi X
3. 12. Rozsvěcení adventního stromu N

Vysvětlivky: 
X – kulturní výbor nedělá nic
N – pořádáme sami
V – bude třeba naše výpomoc
Ohledně kulturních akcí nutno sledovat aktuální info – 
možná korekce termínu a bližší info ke konkrétní akci.

Věteřov a rok 
2022 v  číslech
V roce 2022 se v naší obci narodilo 7 dětí, 
(1 děvče a 6 chlapců).
Odstěhovalo se 6 občanů, (3 muži a 3 ženy).
Přistěhovalo se 38 občanů, (18 mužů a 20 žen).

Nejmladší občan: 
Jakub Hložek, narozený v listopadu 2022.
Nejstarší občanka: 
Marie Kačírková, čp. 121 – 92 let.
Nejstarší občan:
Josef Staněk, čp. 82 – 91 let.

K 1. 1. 2023 má obec 540 obyvatel.

Volba prezidenta
republiky
Tak jako v  celé republice, tak i u nás ve Věteřově 
proběhla dvě kola volby prezidenta republiky. První 
kolo proběhlo ve dnech  13. a 14.1.2023 za účasti 296 
voličů, kteří odevzdali celkem 294 platných hlasů. 
Výsledky prvního kola volby prezidenta republiky:
1. Petr Pavel 89 hlasů
2. Andrej Babiš 85 hlasů
3. Danuše Nerudová 46 hlasů
4. Pavel Fischer 43 hlasů
5. Marek Hilšer 15 hlasů
6. Jaroslav Bašta  7 hlasů
7. Karel Diviš 5 hlasů
8. Tomáš Zima 4 hlasy
Druhé kolo, kde postoupili první dva kandidáti 
proběhlo 27. a 28.1.2023 za účasti 307 voličů, kteří 
odevzdali 306 platných hlasů.
Výsledky druhého kola volby prezidenta republiky:
1. Petr Pavel 190 hlasů
2. Andrej Babiš 116 hlasů


